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ACTA NÚM. 16 
 
Comissió de Doctorat: 
 
Carme Armengol Asparó 
Joan Botella Corral 
Antoni Bulbuena Vilarrasa 
Joan Carbonell Manils  
Xavier Daura Ribera 
Daniel Gamper Sachse 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Margarita Martí Nicolovius 
Marius Martínez Muñoz 
Montserrat Masoliver Puig 
Antoni Méndez Vilaseca 
Miguel Molist Montaña 
Juan José Perona Páez 
Marta Prim Sabrià 
Diego Prior Jiménez 
Sergi Rodríguez Calado 
Bruno Sánchez Llordés 
 

A Bellaterra, a les 9:30h del dia 16 de 
febrer de 2017, es reuneixen, a la sala de 
juntes del Rectorat i sota la presidència del 
vicerector de Recerca i de Transferència, 
doctor Armand Sánchez Bonastre, els 
membres de la Comissió de Doctorat 
assenyalats al marge. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Assisteixen a la reunió, amb veu i sense vot la senyora Victòria Nogués Bara, la 
senyora Mari Paz Álvarez del Castillo, el senyor Joaquim Bernabé Ródenas, el senyor 
Manel Ebri Vidal i la senyora Carme Tost Pujol.  
  
S’excusen d’assistir-hi els senyor Francisco Javier Lafuente Sancho. 
  
No hi assisteixen la senyora Raquel Gallego Calderón, i el senyor Joan Miró Artigas. 
 
Actua com a secretària la senyora Neus López Izquierdo, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
Ordre del dia: 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe del vicerector. 
3. Informe de la secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat. 
4. Aprovació de memòries de Doctorat, per delegació del Consell de Govern. 
5. Modificació de memòries de Doctorat, per delegació del Consell de Govern. 
6. Informació sobre el seguiment dels programes de Doctorat. 
7. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de 
Govern. 
8. Seguiment dels doctorands del curs 2015-2016. 
9. Concessió de pròrrogues extraordinàries per al curs 2016-2017. 
10. Afers de tràmit. 
11. Torn obert de paraules. 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
El president de la Comissió dona la benvinguda als nous membres de la Comissió i 
agraeix la feina feta als que ho han deixat de ser. Afegeix que hi ha cinc places 
vacants en aquesta comissió, sobretot de coordinadors de programes de doctorat, i es 
compromet a parlat amb els coordinadors del àmbits afectats per tal d’aconseguir les 
candidatures necessàries i completar la composició de la comissió. 
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1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
 
Per assentiment, la Comissió de Doctorat acorda aprovar l’acta corresponent al 
dia 20 de setembre de 2016. 
 
 
2. Informe del vicerector de Recerca i de Transferència. 
 
El president de la Comissió de Doctorat, el doctor Armand Sánchez Bonastre, informa 
als membres de la comissió dels assumptes següents: 
 

- Doctorats industrials: A la Facultat de Lletres s’ha realitzat un acte per a la 
promoció dels doctorats industrials. Ja s’ha obert la convocatòria per al 20l7 i, 
com a gran novetat, a banda del canvi de format, és l’ ampliació de l’àmbit 
d’aplicació a les associacions sense ànim de lucre, organitzacions no 
governamentals i fundacions (abans només estava oberta a empreses). Es una 
bona manera d’incorporar els doctors a la societat. 
 

- Menció de Doctor Internacional per als doctorands de conformitat amb el Reial 
decret 1393/2007: El Ministeri d’Educació, Cultura y Esport va paralitzar 
l’expedició de títols amb la menció de Doctor Internacional amb motiu d’un 
canvi interpretatiu de la normativa, fet que ha suposat un greuge comparatiu 
respecte a aquells doctors que amb la mateixa situació ja han obtingut aquesta 
menció. Tot i l’anterior, actualment l’aplicatiu corresponent del Ministeri està 
obert i de moment s’estan tramitant aquests títols sense incidències.  

 
- European Consortium of Innovative Universities (ECIU): Aquest consorci, 

format per dotze universitats d’arrel d’Europa entre elles la UAB, s’ha reunit 
recentment per discutir i mirar, entre d’altres, d’endegar diferents formes de 
col·laboració. A aquests efectes es de gran importància el paper de les 
cotuteles, que es basen en un conveni entre les universitats, i que, a banda de 
l’obtenció de la menció de Doctor Internacional per part del doctorand i de la 
possibilitat d’obtenir dos titulacions de dos Universitats diferents, fomenta les 
relacions de col·laboració entre els grups de recerca i la creació d’altres 
possibles formes. A més, s’està estudiant la possibilitat de sol·licitar un ajut de 
l’Euopean Joint Doctorate (JD) que, tot i ésser un programa molt competitiu i 
gens fàcil d’obtenir, dona retribucions molt superiors a les ajudes que reben els 
nostres doctorands. Anima a tothom a explorar aquesta via. 

 
- L'Aliança 4 Universitats (A4U), integrada per la Universitat Autònoma de 

Barcelona, la Universitat Pompeu Fabra, la Universidad Autónoma de Madrid i 
la Universidad Carlos III de Madrid: S’està intentant que l’Aliança es constitueixi 
en un grup d’interlocució directe amb el Ministeri. D’altra banda, s’estudia la 
participació de la UAB en un grau compartit en l’àmbit de la filosofia, el dret i 
l’economia, així com la creació d’un nou grau emergent i d’altres estudis de 
postgrau. A més, la oficina OPERA a Brussel·les, que dona suport a les 
activitats europees de recerca de les quatre universitats de l'Aliança, torna a 
estar activa per part d’aquesta Universitat i, per tant, és un espai més a l’abast.  
 

- Escola de Doctorat:  
o Hi ha problemes d’insuficiència en els recursos humans de l’Escola de 

Doctorat, degut en bona part a la separació de l’Escola de Postgrau. En 
aquell moment es va dur a terme un estudi de les càrregues de treball 
del personal, però el volum de tesis d’ençà no té res a veure amb 



3 

l’actual, que s’ha duplicat gairebé, i a més, han aparegut nous 
procediments i necessitats que fa que la feina de l’Escola de Doctorat 
s’hagi duplicat amb el mateix personal de suport. Per aquest motiu, 
s’està treballant per consolidar el personal actual i mirar de cobrir noves 
places.  

o S’està duent a terme la implementació dels procediments online 
d’admissió i de dipòsit de tesis. Respecte a aquest últim, s’espera que a 
finals d’aquest curs acadèmic ja estigui implantat en la majoria dels 
programes.  
 

- Erasmus plus: Aquest curs s’ha ampliat la convocatòria d’ajuts Erasmus plus 
als estudiants de doctorat. Aquesta primera convocatòria, ja tancada, no ha 
tingut molt èxit de participació per part dels doctorands, possiblement per la 
falta d’informació. Els PIFs tenen una bossa per a mobilitat i s’està estudiant de 
vehicular-la a través del programa Erasmus plus, ja que és un ajut compatible 
amb qualsevol altre. La segona convocatòria del programa Erasmus plus ja 
està oberta i s’anima a tothom a fer promoció i publicitat de la mateixa. 
 

- Normativa de professors emèrits: S’està treballant en la confecció d’una 
normativa de professors emèrits, i un dels aspectes que es volen tractar és la 
direcció de tesis doctorals. La comissió de treball ha consensuat un document 
en el qual, en el moment de la finalització de contracte d’emeritatge, es poden 
continuar dirigint les tesis ja iniciades fins a la seva finalització, i, pel que fa a 
les tesis noves, per no de perjudicar a professorat en actiu, es proposa la 
codirecció.  

 
 
3. Informe de la secretària acadèmica de l’Escola de Doctorat. 
 
La secretària acadèmica de l’Escola de Doctoral, la senyora Maria Victòria Nogués 
Bara, informa sobre els aspectes següents: 
 

- La darrera cerimònia de lliurament dels títols de Doctorat i Premis 
Extraordinaris va tenir lloc el passat 18 de novembre de 2016. S’ha fet una 
reunió de valoració d’aquest acte i s’han detectat alguns aspectes a millorar. La 
propera cerimònia està prevista pel 19 de maig.  

- El procés de preinscripció online de l’Escola de Doctorat ja està pràcticament 
enllestit i s’iniciarà a l’abril. D’altra banda, el sistema de pagament TPV per 
l’automatrícula ja funciona des del mes de novembre.  

- Canals d’informació de l’Escola de Doctorat: A l’Aula Moodle, on els alumnes 
estan agrupats per any de seguiment de la tesi, es publiquen noticies pròpies i 
les que arriben des d’altres institucions. D’altra banda, la pagina web de 
l’Escola ja està pràcticament actualitzada en català, castellà i anglès, i conté 
informació dirigida a directors de tesi, coordinadors, alumnes i interessats, així 
com dels procediments que es gestionen des de l’Escola.  

- S’està treballant en un pla d’activitats transversals per als doctorands. 
L’objectiu és facilitar als alumnes coneixements no estrictament acadèmics del 
seu àmbit. Actualment aquests pla es nodreix d’activitats ja existents (Puzzle, 
Perform, Presentació del codi de bones pràctiques, Propietat intel·lectual en 
l’elaboració de la tesi, activitats del Servei de Biblioteques i del Parc de 
Recerca, activitats organitzades des de l’Oficina de Qualitat Docent dirigides 
als becaris PIF i FPU, i d’unes poques activitats organitzades per l’Escola de 
Doctorat).  

- El proper curs 2017-2018 està previst l’inici del nou programa de doctorat en 
Bioinformàtica. 
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- S’està preparant la memòria de l’Escola de Doctorat de l’any 2016 que es 
presentarà a una propera reunió de la Comissió de Doctorat  

- L’Escola de Doctorat ha rebut el mateix pressupost que l’any anterior, del qual 
s’ha distribuït aproximadament un 50% en funció dels criteris de distribució 
informats favorablement per aquesta Comissió al 2016. 

- S’han fet reunions diverses amb altres institucions: IV Conferència de Directors 
i Directores de l’Escola de Doctorat; EUA Council for Doctoral Education 
workshop; i fòrum de la Xarxa Lluís Vives sobre riscos i oportunitats en el 
disseny dels programes de doctorat. 

 
La doctora Nogués obre un torn de paraules. 
 
El doctor Carbonell agraeix que hi hagi una comissió per parlar del lliurament dels títols 
de doctor i premis extraordinaris. Pensa que s’hauria de millorar molt, escollir molt bé 
la persona que dona de conferència, i agilitzar l’acte. El president de la Comissió està 
d’acord i assumeix la seva part de responsabilitat en l’elecció de la persona que va 
donar la conferencia en la darrera cerimònia de lliurament.  
 
 
4. Aprovació de memòries de Doctorat, per delegació del Consell de Govern. 
  
No es presenta cap proposta en aquest punt de l’ordre del dia. 

 
 
5. Modificació de memòries de Doctorat, per delegació del Consell de Govern. 

 
La senyora Mari Pau Álvarez presenta les propostes de modificació de memòries dels 
programes del Doctorat en Cirurgia i Ciències Morfològiques, Enginyeria Electrònica i 
de Telecomunicació, i Medicina. 

 
Els membres de la Comissió estudien les propostes i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 

 
PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de 
memòries dels programes de doctorat següents, en els termes que s’annexen 
 

• Cirurgia i Ciències Morfològiques 
• Enginyeria Electrònica i de Telecomunicació 
• Medicina 

SEGON.- Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
  
TERCER.- Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació 
Acadèmica, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los 
efectius. 
 
 
6. Informació sobre el seguiment dels programes de Doctorat. 
 
La senyora Mari Pau Álvarez informa als membres sobre el seguiment de les 
titulacions de doctorat. Comenta que el seguiment es triennal; afecta aquesta vegada a 
38 programes; el 17 de febrer és el termini màxim per presentar la documentació, més 
tard d’aquesta data no es podrà garantir la revisió; 29 programes han lliurat la 
documentació, 2 ho faran a finals d’aquesta setmana i 6 no han dit res, a aquests 
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últims se’ls enviarà un recordatori. El vicerector insisteix que si no es lliura la 
documentació abans del 17 de febrer segurament no es tindrà temps per fer la revisió 
corresponent, i si s’envia sense revisar pot ser que aquest programa no passi el 
seguiment i que hagi de desaparèixer. Afegeix que es contactarà amb els que no han 
donat senyals per explica’ls-hi les possibles conseqüències.  
 
 
7. Concessió de premis extraordinaris de doctorat, per delegació del Consell de 
Govern. 
 
El president de la Comissió presenta les propostes d’atorgament de premis 
extraordinaris. 
 
Per assentiment, la Comissió acorda: 
 
PRIMER.- Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris 
de doctorat que s’annexen.  
 
SEGON.- Encarregar al vicerector de Recerca i de Transferència l'execució i el 
seguiment d’aquests acords. 
 
TERCER.- Comunicar els presents acords a la vicegerent d’Ordenació 
Acadèmica, per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los 
efectius. 
 
 
8. Seguiment dels doctorands del curs 2015-2016. 
 
El president la comissió presenta les propostes de no continuïtat dels doctorands 
presentades pels centres corresponents per al curs acadèmic 2015-2016. 
 
Per assentiment, la Comissió acorda: 
 
PRIMER.- Donar-se per assabentat de la no continuïtat dels estudiants de 
doctorat acordades per la Junta Permanent de l’Escola de Doctorat que 
s’annexen.  
 
 
9. Concessió de pròrrogues extraordinàries per al curs 2016-2017. 

El president de la comissió passa la paraula a la senyora Carme Tost que presenta les 
propostes de pròrrogues excepcionals de tesis doctorals regulades pel Reial Decret 
1393/2007. Comenta, que a la darrera reunió de la Comissió es va delegar 
puntualment, per raons d’urgència, en la Junta Permanent de l’Escola de Doctorat, 
l’autorització de les sol·licituds de pròrrogues excepcionals que es presentessin fins a 
la propera reunió de la Comissió de Doctorat.  

Els membres de la Comissió estudien la proposta i, per assentiment, la Comissió 
acorda: 
 
PRIMER.- Donar-se per assabentat de les autoritzacions de pròrrogues 
excepcionals dels estudis de doctorat, acordades per la Junta Permanent de 
l’Escola de Doctorat el 10 de novembre de 2016, que s’annexen.  
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10. Afers de tràmit. 
 
No es planteja cap qüestió en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
 
11. Torn obert de paraules. 
 
La doctora Armengol comenta que la menció cum laude està lligada a la proposta i 
atorgament dels premis extraordinaris de titulació, per la qual cosa, si no es poden 
donar cum laudes no es poden donar premis extraordinaris. Proposa revisar que 
ambdues coses no estiguin condicionades. El vicerector estudiarà la proposta i, si 
escau, portarà una proposta a una propera reunió de la comissió. El Doctor Daura 
suggereix que es miri com es fa a d’altres universitats, ja que considera que tant la 
menció cum laude com el premi extraordinari haurien de ser reconeixements totalment 
extraordinaris. 
 
El doctor Gamper explica que hi ha una carta dels directors de Departament de la 
Facultat de Lletres sobre l’expulsió de docents de les universitats turques. Recorda 
que el 15 juliol va haver un cop d’estat i que molts docents van ser expulsats de les 
seves universitats sense possibilitat de tornar a les seves activitats docents i de 
recerca. Hi ha una iniciativa per part de diferent països europeus per portar a terme un 
programa d’acollida per a aquests investigadors. Considera que la UAB hauria de 
mostrar sensibilitat davant d’aquesta situació i proposa preguntar als diferents 
despertaments si podrien estar interessats en aquesta acollida. Afegeix que hi ha una 
web amb més informació sobre aquest tema. El vicerector d’Internacional suggereix 
que s’estudiï aquesta tema a nivell institucional perquè pugui tenir efectes a molt 
nivells, i que des d’aquí s’informi al Consell de Govern. La vicegerent esmenta que 
s’està treballant molt amb la comissió d’ajuda als refugiats, que el vicerectorat 
d’alumnat porta aquest tema i que això es podria coordinar també des d’aquí. 
 
El president de la comissió comenta que hi ha normatives internes de l’Àrea 
d’Economia que afecten al dia a dia del doctorat i investigació, com ara, pagar o no 
pagar les fotocòpies als doctorands. Considera que s’han de revisar algunes 
d’aquestes interpretacions que xoquen amb la praxis, sempre i quan es faci en el marc 
de la legalitat vigent.  
 
El doctor Daura informa que deixa se ser membre d’aquesta comissió i dona les 
gràcies per haver format part. El president agraeix la feina i participació del doctor 
Daura. 
 
 
 
A les 11:30, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 
 
 
 
La secretària Vist i plau 
 El president  
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